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Protokół Nr 7 

z obrad siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 29.10.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – 15:55. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024r. 

poz. 609 ze zm.). 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Natasza Ksobiak i p. Krzysztof Sławek. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Nadleśniczy Nadleśnictwa Lutówko    - Jacek Krzyżanowski 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

7. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

8. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Środecki 

 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny ( 2023/24). 
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10. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

kierowników jednostek gminnych. 

11. Informacja o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na pokrycie części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork oraz ustalenia zasad i warunków 

ich korzystania.  

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie. 
 

Do przedłożonego porządku obrad Przewodnicząca RM zaproponowała wprowadzenie 

autopoprawki polegającej na ujęciu, jako pkt 9 pozycji „Przyjęcie uchwały w sprawie 

zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Lutówko o uznanie lasów za ochronne w Planie 

Urządzenia Lasu na lata 2025-2034” 

W związku z tą zmianą pozostałe punkty porządku obrad przyjęły numerację dalszą. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z obrad VI sesji 

Rady Miejskiej został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy 

ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc 

poddano protokół pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 



3 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

5.10.2024 r. – udział Przewodniczącej RM w XXIX Wieczorze Seniora, który odbył się  

w Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku. Tytuł Seniora Roku wraz ze Statuetką Sowy 

otrzymał, p. Leon Najdowski.  

 

7.10.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Samorządu Mieszkańców 

Miasta Więcbork. Podczas zebrania wybrano nowy samorząd oraz Przewodniczącego 

Samorządu, którym został p. Kacper Sosnowski. 

 

21.10.2024 r. – udział w uroczystym otwarciu drogi powiatowej nr 1129C na odcinku 

Więcbork – Nowy Dwór. 

 

24.10.2024 r. – udział w obradach Rady Powiatu Sępoleńskiego w części, w której brał udział 

Wicemarszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Zbigniew Ostrowski oraz Poseł na 

Sejm RP. P. Iwona Kozłowska. 

 

25.10.2024 r. – w godzinach porannych Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wraz  

z Wiceprzewodniczącą RM i członkinią Samorządu mieszkańców Więcborka p. Beata Koptą, 

wzięły udział w akcji sprzątania cmentarza i grobów na Cmentarzu Parafialnym w lasku 

miejskim. Była to wspólna inicjatywa Burmistrza Więcborka oraz Przewodniczącego 

Samorządu Mieszkańców Więcborka p. Kacpra Sosnowskiego. Tego samego dnia 

Przewodnicząca RM wzięła udział w obchodach 25-lecia „NOVUM - MED.” Spółki 

prowadzącej Szpital Powiatowy w Więcborku /miejsce: sala widowiskowa MGOK  

w Więcborku/. 

 

28.10.2024 r. - udział w posiedzeniu Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej oraz Porządku Publicznego Rady 

Miejskiej w Więcborku. 

 

29.10.2024 r. – udział w zakończeniu Projektu Grupy Projektowej Studia Nagrań 

„RENESANS”. Grupa zaprezentowała stworzone utwory i to, w jaki sposób przez sześć 

miesięcy tworzyła swoją własną muzykę. 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  

5.10.2024 r. – udział w XXIX Wieczorze Seniora organizowanym przez Polski Związek 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów - Oddział w Więcborku, którego Prezesem jest p. Zofia 

Najdowska. Podczas Wieczoru burmistrz wręczył nagrodę – Seniorowi Roku, Statuetkę 

Sowy, którą w tym roku wyróżniony został p. Leon Najdowski /miejsce: hala sportowa przy 

Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku/. 

7.10.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Samorządu mieszkańców 

Więcborka, na którym dokonano wyboru nowego zarządu oraz Przewodniczącego. Funkcję 

Przewodniczącego Samorządu mieszkańców Miasta Więcbork, w wyniku przeprowadzonych 
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wyborów objął p. Kacper Sosnowski. Pierwszą wspólną inicjatywą Burmistrza  

i Przewodniczącego Samorządu, było przeprowadzone 25 października porządkowanie 

Cmentarza Parafialnego w Więcborku. 

8.10.2024 r. – Burmistrz gościł w Urzędzie Miejskim dzieci z Oddziału Przedszkolnego przy 

Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim, które przyniosły karmę dla psów i kotów,  

a przy okazji tej wizyty dowiedziały się również jak funkcjonuje Instytucja. Tego samego 

dnia Burmistrz wziął udział w spotkaniu, dotyczącym organizacji pochówku dzieci martwo 

urodzonych w Szpitalu Powiatowym w Więcborku. W spotkaniu tym uczestniczyli: Prezes 

Spółki „NOVUM-MED” p. Bożena Pieczka, Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Hanna Półgęsek, właściciel Firmy Pogrzebowej p. Tadeusz 

Mroziński oraz Proboszcz Parafii w Więcborku p. Adam Andrzejczak /miejsce: gabinet 

Burmistrza Więcborka/. 

11.10.2024 r. – udział w spotkaniu dotyczącym funkcjonowania kotłowni na biomasę – 

zrębki. W spotkaniu uczestniczył Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  

p. Adam Kubiak, Kierownik działu ZGK p. Paweł Tereszkiewicz i Kierownik firmy „ZULIT” 

p. Roman Jopek. W ramach spotkania odbyła się wizytacja kotłowni w Witrogoszczy  

i kotłowni przy Sanktuarium w Górce Klasztornej. Podjęty temat ma związek z toczącym się 

procesem decyzyjnym odnośnie modernizacji systemu ogrzewania w kotłowni na Osiedlu 

BoWiD w Więcborku. 

14.10.2024 r. – udział w spotkaniu z p. Brygida Sienkiewicz w sprawie organizacji 

przyszłorocznego „Kursu Mistrzowskiego”, prowadzonego przez p. Andrzeja Dobbera. To 

wydarzenie corocznie ściąga do Więcborka nie tylko melomanów muzyki klasycznej, ale 

również osoby zainteresowane wzięciem udziału w samym kursie, w tym również osoby 

spoza granic Polski. W tym dniu Burmistrz wręczył również nagrody Burmistrza Więcborka  

z okazji Dna Edukacji Narodowej nauczycielom i dyrektorom placówek oświatowych, dla 

których Gmina Więcbork jest organem prowadzącym jest Burmistrz Więcborka. W tym roku 

nagrodzone zostały: p. Iwona czajka z SP w Zakrzewku, p. Małgorzata Dziamecka z SP  

w Sypniewie, p. Marta Jagiełło z SP Nr 2 w Więcborku, p. Beata Kiestrzyn Dyrektor SP  

w Sypniewie, p. Wiesława Krasicka – Ćwikła ze z SP Nr 1 w Więcborku, p. Jacek Lida z SP 

w Pęperzynie, p. Ilona Sobecka-Gruszczyńska Dyrektor z SP Nr 1 w Więcborku, p. Kamila 

Szulc z SP w Runowie Krajeńskim, p. Krystyna Tusznio Dyrektor Przedszkola Gminnego  

w Więcborku oraz p. Dorota Łoś z SP w Zakrzewku.  

15.10.2024 r. – udział w uroczystościach związanych z pochówkiem dzieci martwo 

urodzonych, tj. we mszy św. w Kościele Parafialnym w Więcborku, a następnie 

uroczystościach pogrzebowych na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku. Następnie 

burmistrz wziął udział w Inauguracji Roku Akademickiego Uniwersytetu III Wieku, które 

odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

16.10.2024 r. – udział w otwarciu oraz podsumowaniu Turnieju Szachowego z cyklu „Szachy 

– Aktywna Wieś”, który odbył się po raz kolejny w Szkole Podstawowej z Oddziałami 

Integracyjnymi w Jastrzębcu. Burmistrz dziękował radnej Dorocie Wnuk za zaangażowanie  

w to przedsięwzięcie.  

16.10-17. 2024 r. – udział w ćwiczeniu obronnym „Wisła 24” , składającym się z kilku, tzw. 

podgrywek odbywających się w sposób aplikacyjny i rzeczywisty. Jednym z elementów 

ćwiczeń był pozorowany atak terrorystyczny w Zespole Szkól Ponadpodstawowych  

w Sępólnie Krajeńskim. Duże przedsięwzięcie, w którym udział brały, miedzy innymi, 

jednostki straży pożarnej, policji oraz samodzielny pododdział kontrterrorystyczny Policji  
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w Bydgoszczy i powiatowe oraz gminne zespoły zarządzania kryzysowego. W tych dniach 

ćwiczenia odbywały się w kilku powiatach województwa kujawsko-pomorskiego. 

18.10.2024 r. – udział w obchodach Dnia Krajobrazu, zorganizowanego przez Krajeński Park 

Krajobrazowy. W obchodach uczestniczyli przedstawiciele samorządów terytorialnych, lasów 

państwowych, nadleśniczowie nadleśnictw oraz Dyrekcja Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska. Uroczystości były świetną okazją do dyskusji o wyzwaniach dotyczących, 

miedzy innymi, retencjonowania wody oraz niezbędnych uzgodnień /miejsce: Ośrodek 

Edukacji Przyrodniczej KPK w Więcborku/. W tym dniu Burmistrz spotkał się także  

z przedstawicielem Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, w trakcie spotkania 

rozmawiano o możliwości utworzenia nowych dedykowanych terenów inwestycyjnych przy 

planowanej obwodnicy Więcborka oraz możliwości wsparcia działań umożliwiających 

rozbudowę Zakładu „Gabi-Bis” w Więcborku.  

19.10.2024 r. – udział w rozpoczęciu i podsumowaniu Halowych Zawodów Młodzieżowych 

Drużyn Pożarniczych o I Puchar Burmistrza Więcborka. Wśród Drużyn gminy Więcbork 

Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza z Suchorączka: chłopcy zajęli II miejsce, dziewczęta zajęły 

III miejsce oraz Młodzieżowa Drużyna Pożarnicza - chłopcy młodsi, zajęli IX miejsce. 

Drużyna chłopców z Suchorączka będzie reprezentować powiat na zawodach wojewódzkich. 

21.10.2024 r. – udział w oddaniu do użytkowania przebudowanej drogi relacji Więcbork-

Witunia –Nowy Dwór. Zadanie zrealizowane zostało ze środków dostępnych w ramach 

Programu Polski Ład oraz środków własnych Powiatu Sępoleńskiego i Gminy Więcbork. 

22.10.2024 r. – udział w spotkaniu dotyczącym planowanych do ogłoszenia konkursów na 

działania dotyczące infrastruktury wodno-kanalizacyjnej oraz retencji w ramach działań 

B3.3.1 Inwestycje w zwiększanie potencjału zrównoważonej gospodarki wodnej na obszarach 

wiejskich – środki RPO zwiększanie odporności. To spotkanie odbyło się w Urzędzie 

Marszałkowskim w Toruniu, a tematem wiodącym były projekty inwestycyjne i konkurs, 

który ma zostać w tym zakresie ogłoszony. Ma on obejmować przede wszystkim tereny poza 

aglomeracją. Gmina Więcbork ma przygotowanych kilka dokumentacji, zarówno na budowę 

sieci wodociągowej oraz sieci kanalizacji sanitarnej, ale dotyczą one obszarów aglomeracji  

i nie mogą być objęte ww. dofinansowaniem. Podczas spotkania rozmawiano także  

o retencjonowaniu wody. Wspólnie z rolnikami opracowano dokumentacje, na zadanie, które 

ma w zamierzeniu retencjonować wodę na obszarach rolnych. Te wody, które nie zostaną 

retencjonowane na gruntach rolnych, będą odprowadzane na tereny lasów państwowych.  

23.10.2024 r. – spotkanie z p. Łukaszem Kościelskim Dyrektorem Departamentu 

Infrastruktury Drogowej w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu oraz Zastępcą Dyrektora  

p. Adamem Bąkowskim w sprawie inwestycji koniecznych prac na drogach wojewódzkich 

oraz ewentualnej lokalizacji nowego przejścia dla pieszych przy ulicy Wyzwolenia w ciągu 

drogi wojewódzkiej nr 241. Rozmowy z Departamentem Drogowym w Toruniu oraz 

Zarządem Dróg Wojewódzkich trwają, stąd podziękowania dla Przewodniczącej RM za 

przychylenie się do prośby o zmianę terminu sesji, gdyż w dniu kolejnym odbędzie się 

spotkanie z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Piotrem Całbeckim, na 

którym głównym tematem będą również inwestycje drogowe w ciągu dróg wojewódzkich 

położonych na terenie gminy Więcbork. Podsumowując rozmowy z Dyrektorem 

Departamentu, można stwierdzić, że po długich i rozmowach ustalono wstępna lokalizację, 

gdzie mogłoby przejście dla pieszych przy ul. Wyzwolenia powstać. Oczywiście 

przedsięwzięcie będzie wymagało podpisania Porozumienia pomiędzy Gminą Więcbork,  

a Urzędem Marszałkowskim w ramach, którego Gmina Więcbork przygotuje stosowną 

dokumentację techniczną wraz z wszelkimi pozwoleniami, a następnie podpisane zostanie 
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kolejne Porozumienie dotyczące realizacji inwestycji. Zadanie związane z infrastrukturą 

drogową zostanie zrealizowane przez zarząd Dróg Wojewódzkich natomiast po stronie 

Gminy Więcbork, będzie wybudowanie dodatkowego dedykowanego oświetlenia. Budowa 

oświetlenia jest niezbędnym elementem warunkującym powstanie i funkcjonowanie 

przedmiotowego przejścia dla pieszych. Tego samego dnia burmistrz wziął udział  

w podsumowaniu Projektu „Zielone Serce Krajny”, w który włączył się Bank Spółdzielczy  

w Więcborku poprzez zakup urządzeń AED, tj. zewnętrznych urządzeń do defibrylacji. 

Urządzenia umieszczone są na zewnętrznych budynkach Banku Spółdzielczego nie tylko na 

terenie gminy Więcbork, ale całego powiatu i poza nim. Ponadto Burmistrz Wziął udział  

w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, na którym poruszono, miedzy innymi, tematy: 

zawieszenie działalności Oddziału Ginekologiczno-Położniczego w Szpitalu Powiatowym 

Więcborku oraz transport publiczny. Jeżeli chodzi o transport, to wzorem lat ubiegłych 

wniosek w tej sprawie, w imieniu zainteresowanych gmin składać będzie Powiat Sępoleński 

do Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, tj. konkursu ogłaszanego przez Wojewodę 

Kujawsko-Pomorskiego. Siec linii autobusowych pozostaje w większości bez zmian. Dobra 

informacją jest ujęcie we wniosku miejscowości Karolewo, co jest odpowiedzą na wniosek 

rodziców dzieci uczęszczających z tego kierunku do szkół ponadpodstawowych. 

24.10.2024 r. – udział w sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego, w której brał udział 

Wicemarszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego p. Zbigniew Ostrowski oraz Dyrektor 

Zarządu Drogowego Zarządu Dróg Wojewódzkich p. Przemysław Dąbrowski. Z informacji 

uzyskanej od Dyrektora ZDW p. Dąbrowskiego, który był po rozmowie z Marszałkiem 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w kwestii potrzeb zadaniowych na drogach 

wojewódzkich na terenie powiatu sępoleńskiego wynika, że na stole leży kilka propozycji, 

m.in. dotyczącej drogi nr 242 oraz nr 241, pomiędzy Sępólnem a Więcborkiem. Mowa była 

również o drodze nr 189. Wspomniane powyżej spotkanie w dniu 30 października  

z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego, być może ujawni więcej szczegółów  

i konkretów. Poza tym Burmistrz spotkał się w tym dniu z dr Sławomirem Łanieckim, który 

spina autorów części rozdziałów przygotowywanej Monografii Więcborka. Burmistrz zaprosił 

w związku z tym radnych oraz mieszkańców 22 listopada na spotkanie inaugurujące 

dotyczące przygotowywania Monografii. Planowane są dwa takie spotkanie, jedno dla 

młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych oraz drugie w godzinach 

popołudniowych, dla mieszkańców gminy Więcbork 

25.10.2024 r. – udział w akcji współorganizowanej wspólnie z Samorządem Mieszkańców, 

związanej z porządkowaniem grobów na Cmentarzu Parafialnym w Więcborku. Następnie 

burmistrz brał udział w obchodach 20-lecia Spółki „NOVUM-MED.”, prowadzącej Szpital 

Powiatowy w Więcborku. Spółka ma plany rozwojowe względem prowadzonej placówki 

medycznej i w tym celu Prezes Zarządu Spółki wspólnie z Starostą Powiatu Sępoleńskiego 

zamierza aplikować o środki zewnętrzne w ramach KPO, dzięki którym Szpital zostałby 

rozbudowany o Oddział Geriatryczny. 

28.10.2024 r. – spotkanie z Zuzanną Białkowską, uczennicą Liceum Ogólnokształcącego  

w Więcborku, zawodniczką MGHLKS „GROM” Więcbork sekcji podnoszenia ciężarów, 

która zdobyła tytuł Mistrzyni Polski do lat 15 oraz udział w posiedzeniu połączonych Komisji 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego. 

29.10.2024 r. – udział w podsumowaniu Projektu „Równać Szanse” Grupa projektowa 

„Studio Nagrań – RENESANS”. Program był realizowany w Miejsko-Gminnym Ośrodku 

Kultury w Więcborku.  
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Informacje dodatkowe: 

• 7.10.2024 r. – ogłoszone zostało postępowanie przetargowe na realizację zadania 

„Rozbudowa i przebudowa istniejącego budynku Przedszkola Gminnego w Więcborku 

w związku z utworzeniem klubu Dziecięcego nr 2 w Więcborku”. Inwestycja realizowana 

w ramach Programu „Aktywny Maluch 2022 - 2029”, wysokość dofinansowania, to 

kwota 2.120.783, 20 zł. Wartość inwestycji, wg. kosztorysu inwestorskiego, to. 2.551.447, 

43 zł. Na zadanie wpłynęły dwie oferty, obie przekraczają założony budżet. Najniższa 

oferta złożona została przez p. Dariusz Sosnowskiego Firma „NELA” opiewa na kwotę:  

2.838.000, 00 zł. Podjęcie na sesji bieżącej uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Więcbork na rok 2024 oraz w sprawie zmian w WPF umożliwi Burmistrzowi podpisanie 

stosownych umów z oferentem.  

• 16.10.l2024 r. – wyłoniono wykonawcę w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na realizację zadania 

„Termomodernizacja budynku gminnego – Ośrodek Zdrowia w Sypniewie”. Wykonawcą 

niniejszego zadania jest Firma Michał Michalak Firma PPHU „WEGNER & 

MICHALAK” z Więcborka. Inwestycja zostanie zrealizowana ze środków własnych 

Gminy Więcbork w wysokości: 258.673, 22 zł. Podpisanie umowy nastąpi 31 

października 2024 r. Termin realizacji zadania określono na trzy miesiące od daty 

podpisania umowy. Podpisanie umowy i realizacja zadania jest też wynikiem 

podwyższenia środków na to zadanie, które nastąpiło w uchwale finansowej podjętej na 

poprzedniej sesji RM. 

• 18.10.2024 r. – zakończona został pierwsza część zadania, tj. „Budowa drogi ulicy 

Ogrodowej w Wituni wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej ”,tj. wykonano sieć 

kanalizacji deszczowej na ww. ulicy. Wartość tego etapu, to kwota 814.965, 01 zł. Druga 

część zadnia, czyli budowa drogi w Wituni – koszt inwestycji, to ponad 1.000.000, 00 zł. 

Termin realizacji, zgodnie z podpisaną umową – do sierpnia 2025 r. Obecnie trwają 

rozmowy z wykonawcą, czy jest zainteresowany i będzie wchodził z pracami jeszcze  

w bieżącym roku, aby zrealizować inwestycję, jak najszybciej z płatnością za wykonanie 

nie wcześniej niż w styczniu 2025 r.  

• 28.10.2024 r.- nastąpiło otwarcie ofert w ramach zadania „Zagospodarowanie odpadów 

komunalnych odebranych z nieruchomości zamieszkałych na terenie gminy Więcbork 

oraz zebranych w Puncie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Dalkowie,  

w okresie od 1 stycznia 2025 – 31 grudnia 2025 r.” Wartość zamówienia, to kwota ponad 

1.600.000, 00 zł. W chwili obecnej trwa weryfikacja złożonych ofert, jednakże suma ofert 

złożonych na dane frakcje przekracza środki, które są zaplanowane w budżecie Gminy 

Więcbork na realizację tego zadania.  Po sprawdzeniu ofert znana będzie kwota ostateczna 

realizacji zadania i wówczas podjęty zostanie temat dotyczący realizacji przedmiotowego 

zadania. 

• W okresie objętym sprawozdaniem Burmistrz podjął rozmowy z Dyrektor Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku w temacie godzin pracy Oddziału Przedszkolnego 

przy Szkole Podstawowej w Runowie. W tej kwestii podjęte zostaną starania, aby od 

września 2025 zwiększyć ilość godzin funkcjonowania ww. Oddziału Przedszkolnego 

zgodnie z wnioskami mieszkańców oraz po rozmowie z radnym Kusiem. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda odniósł się do wspomnianego przez Burmistrza spotkania  

z Kierownik firmy „ZULIT” p. Roman Jopek. Pytał w związku z tym, czy spotkanie ma 
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związek z planami zmiany źródła ogrzewania w kotłowni na Osiedlu BoWiD w Więcborku. 

Jeżeli tak, to radny chciał wiedzieć, na kiedy taka modernizacja w kotłowni jest przewidziana 

i, jakie koszty brane są pod uwagę. Rady nawiązał również do obchodów 20-lecia Spółki 

„Novum-Med” wskazując, że w najbliższym czasie planowane jest przez, tą Spółkę 

zamknięcie oddziału Ginekologiczno-Położniczego w Szpitalu Powiatowym. Choć mowa jest 

o zawieszeniu, to tak naprawdę, jeżeli kończy się pewną działalność, ciężko do tego wrócić 

ponownie, a w tej sytuacji wiele przyszłych młodych rodziców z terenu gminy Więcbork,  

i nie tylko, będzie się borykało z problemem szukania placówki, w której te świadczenia 

medyczne będą dostępne. 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do poruszonych przez radnego spraw powiedział, że  

w przypadku kotłowni na Osiedlu BoWiD temat jest bardziej złożony. Uprzednio informował 

radnych, że odbyła się wizja lokalna w nowoczesnej kotłowni funkcjonującej na gaz. W tej 

chwili robione jest rozeznanie i analizowane są różne alternatywne warianty metod 

ogrzewania. Do tej pory kotłownia na Osiedlu BoWiD korzysta z dwóch systemów 

ogrzewania, tj. biomasy w postaci słomy, brykiet, drewno oraz oleju średniego, który niestety 

musi zostać wyeliminowany, jako wycofywany z produkcji. W przypadku oglądanej kotłowni 

na gaz, która ma możliwość przemodelowania w, tzw. wielogazy, pierwotnie mówiono  

o kwocie 500.000, 00 zł, później ta kwota urosła do kwoty 1.000.000, 00 zł, a następnie do 

1.500.000, 00 zł. Kotłownia, o której wspomniał w bieżącym sprawozdaniu, jest kotłownia na 

biomasę, tj. na tzw. zrąbki. Po wstępnej wizji, umówione zostało spotkanie z właścicielem 

tejże kotłowni, na wizytę w kotłowni na Osiedlu BoWiD, gdzie zweryfikuje lokalizację, która 

jest kluczowa z uwagi na uciążliwości związane z bliskością obiektu od zabudowań. Kwestia, 

na co ostatecznie wymienione zostanie ogrzewanie (zrąbki lub gaz), nie wyklucza możliwości 

wymiany kotłów, które obecnie są w kotłowni zamontowane i na ten sam, co dotychczas 

wkład grzewczy. Kotły te służą wiele lat i są w doskonałej formie, co oznacza, że są dobrze  

i odpowiednio zabezpieczone i eksploatowane. Sprawa dotycząca zmian technicznych  

w kotłowni nie jest pilna, ale z uwagi na świadomość, że prawdopodobnie do końca tego 

sezonu grzewczego będą musiały zapaść określone decyzje. Najbardziej optymalnym  

i racjonalnym rozwiązaniem, będzie, jeżeli cały proces inwestycyjny przebiegnie tak, aby na 

nowy sezon grzewczy kotłownia była wyposażona w nowe kotły.  Jeżeli chodzi o zawieszenie 

działalności Oddziału Ginekologiczno-Położniczego, to największym wyzwaniem jest w tej 

chwili i będzie nadal, zapewnienie kadry lekarskiej dla takiego Oddziału. W tej chwili średnia 

wieku pracujących tam lekarzy, to 70 lat. Młodych lekarzy nie ma wielu i ciężko ściągnąć ich 

do tak małych miejscowości. Poza tym czynnikiem wpływającym na podjęte decyzje jest 

notowana liczba urodzeń, która z roku na rok jest coraz mniejsza. Zarówno Pani Prezes 

Spółki „NOVUM-MED.”, jak i Pan Starosta, że będzie dużym wyzwaniem będzie 

przywrócenie działalności Oddziału, bo kluczowym jest zapewnienie zespołu lekarzy. Prezes 

zapewniła, że w tym celu uruchamia wszelkie kontakty, znajomości i rozmawia z wieloma 

osobami i należy jej życzyć, aby te starania zwieńczone zostały wznowieniem działalności 

Oddziału Ginekologiczno-Położniczego. Na dzień dzisiejszy podpisane jest porozumienie ze 

Szpitalem w Tucholi, gdzie mieszkanki gminy Więcbork i powiatu sępoleńskiego, będą 

mogły korzystać ze świadczeń. Szpital ten ma dobre opinie, zatem należy przyjąć, że będą 

tam miały dobra opiekę.     

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
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/Odp. na interp. radnego M. Kusia/ 

✓ W sprawie modernizacji nawierzchni drogi Borzyszkowo – Lubcza, Burmistrz 

wystosował pismo do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Na obecnym etapie 

jest zapewnienie Dyrektora ZDP p. Edwina Eckerta, że odpowiedź powinna pojawić się 

do końca tego tygodnia. 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattka/   

✓ W sprawie wycinki suchych drzew przy drodze powiatowej nr 1127C, Burmistrz 

wystosował pismo do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. W odpowiedzi 

Dyrektor ZDP w Sępólnie Krajeńskim przekazał, że dokona bez zbędnej zwłoki przeglądu 

zdrowotnego wskazanych drzew i w uzasadnionym przypadku wystąpi z wnioskiem do 

Burmistrza Więcborka o wydanie niezbędnych pozwoleń umożliwiających wykonanie 

wycinki.    

/Odp. na interp. radnego M. Kusia/ 

✓ W sprawie montażu lustra drogowego na skrzyżowaniu drogi, Czarmuń-Puszcza, 

Burmistrz wystosował pismo do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim.  

W odpowiedzi Dyrektor ZDP w Sępólnie Krajeńskim przekazał, że przed podjęciem 

rozstrzygnięcia w przedmiotowej sprawie zostanie przeprowadzona wizja lokalna  

w terenie, o której radny zostanie powiadomiony odrębnym pismem. W kolejnym piśmie 

ZDP w Sępólnie Krajeńskim zawiadamia o przeprowadzeniu wizji lokalnej w terenie dnia 

7 listopada 2024 r. o godz. 10:00. 

/Odp. na interp. p. S. Świerczewskiej – Łaznowskiej/ 

✓ Zapytanie w sprawie możliwości utworzenia przejścia dla pieszych dostosowanego dla 

osób z niepełnosprawnością wzroku na ul. Gen. J. Hallera w Więcborku w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 241, Burmistrz Skierował do Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Bydgoszczy. W przypadku otrzymania odpowiedzi na pismo, radna zostanie  

o poinformowana o jej treści listownie oraz na posiedzeniu Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

/Odp. na interp. radnego M. Kusia/ 

✓ Wycinka gałęzi drzew przy drogach gminnych odbędzie się zimowym. Mając na uwadze 

powyższe wycinka gałęzi przy drodze Zabartowo - Puszcza zostanie wykonana do końca 

marca 2025 r. 

✓ Interpelacja w sprawie budowy świetlicy wiejskiej w Górowatkach zostanie 

potraktowana, jako wniosek do ewentualnego ujęcia zadania w projekcie budżetu Gminy 

Więcbork w najbliższych latach.   

/Odp. na interp. radnej B. Kopty/ 

• Interpelacja w sprawie zmiany organizacji ruchu w okolicach budynku Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku zostanie przeanalizowana z właściwymi 

organami. Po uzyskaniu pozytywnych opinii Urząd Miejski w Więcborku zleci wykonanie 

organizacji ruchu, a następnie wprowadzi w życie w terminie do końca grudnia 2024 r. 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/  
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• Interpelacja w sprawie ujęcia w zadaniach inwestycyjnych Gminy Więcbork zadania 

dotyczącego remontu kuchni w świetlicy wiejskiej sołectwa Śmiłowo, zostanie 

potraktowany jako propozycja do ujęcia w projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 

2025.  

/Odp. na interp. radnych: A. Łańskiej, N. Ksobiak, I. Boneckiej, S. Świerczewskiej-

Łaznowskiej, T. Bykowskiego/ 

• Interpelacja dotycząca zwiększenia środków finansowych na działalności Samorządu 

Mieszkańców Więcborka zostanie potraktowana, jako wniosek do projektu budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2025. 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

• Sprawa dotycząca wykonania dokumentacji technicznej na wykonanie drogi bitumicznej 

relacji Runowo Krajeńskie – Chłopigost o długości 1200m zostanie potraktowana, jako 

wniosek do ewentualnego ujęcia zadania w projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 

2024 r. 

/Odp. na inetrp. Radnego K. Sławka/ 

• Interpelacja w sprawie budowy sieci wodociągowej zasilającej ogródki działkowe na 

Osiedlu Plebanka zostanie potraktowana, jako wniosek do ewentualnego ujęcia  

w projekcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2025. 

/Odp. na interp. radnych: S. Świerczewskiej – Łaznowskiej i T. Bykowskiego/  

• 3 Września 2024 r. wpłynęła Petycja mieszkańców dotycząca utworzenia przejścia dla 

pieszych  na ulicy Wyzwolenia w Więcborku, w ciągu drogi wojewódzkiej nr 241. Petycja 

została skierowana przez Burmistrza do rozpatrzenia Radzie Miejskiej w Więcborku  

 oraz według właściwości Zarządowi Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, celem zajęcia 

stanowiska w sprawie. W przypadku uzyskania odpowiedzi Petycja będzie dalej 

procedowana przez właściwe organy Rady Miejskiej w Więcborku z udziałem Burmistrza 

Więcborka. 

/Odp. na inetrp. Radnego K. Sławka/ 

• W Gminie Więcbork realizowany jest Program, „Ciepłe Mieszkanie” wprowadzony do 

realizacji Zarządzeniem Burmistrza Więcborka z dnia 11 kwietnia 2024 r. Do dnia  

8 sierpnia 2024 r. złożono 23 wnioski, podpisano 22 umowy na łączna kwotę 199.663, 26 

zł. Wnioski o płatność zostały przekazane o płatności do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy celem weryfikacji. Po 

pozytywnym zatwierdzeniu, należne beneficjentom końcowym płatności zostaną 

przekazane na wskazane rachunki bankowe. Zarządzeniem z dnia 8 sierpnia 2024 r. 

Burmistrz Więcborka zawiesił nabór nowych wniosków  do Programu w związku z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy, która wskazała, że realizacja Programu 

prowadzona na podstawie aktu prawnego wydanego przez organ wykonawczy Gminy 

będzie naruszała zapisy art.402 ust. 5 ustawy Prawo ochrony środowiska. Należy 

podkreślić, że pierwsze decyzje dotyczące realizacji Programu „Ciepłe Mieszkanie”  

w Gminie Więcbork datowane są na dzień 21 grudnia 2022 r., kiedy Rada Miejska  

w Więcborku podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu naboru wniosków  

w ramach Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” na terenie Gminy Więcbork. 

uchwała ta został uchylona przez Regionalna Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy  
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18 stycznia 2023 r. Trudności z realizacją Programu były wielokrotnie przedstawiane 

przez Burmistrza Więcborka, zarówno w ramach rozmów z posłami na Sejm RP, jak 

również na Konwencie Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego z apelem  

o pilne wprowadzenie zmian legislacyjnych. Jedną z ostatnich rozmów z ww. sprawie, 

była rozmowa z Poseł na Sejm RP p. Agnieszką Kłopotek, która w wyniku rozmowy 

złożyła w tej sprawie interpelację do Ministerstwa Ochrony Środowiska. Dnia 12 

września br. p. Poseł przesłała odpowiedź na interpelację do tut. Urzędu zgodnie, z którą 

organy rządowe podjęły prace legislacyjne zmierzające do wprowadzenia stosownych 

zmian w Ustawie Prawo ochrony środowiska, umożliwiające gminom realizację Programu 

„Ciepłe Mieszkanie”. W przypadku wejścia w życie tych zmian Burmistrz Więcborka 

podejmie stosowne kroki w celu ponownego uruchomienia w Gminie Więcbork ww. 

Programu. Realizacja Programu „Ciepłe Mieszkanie” została szeroko omówiona podczas 

sesji Rady Miejskiej w Więcborku w dniu 4 września 2024 r. Projekt zmian w ustawie 

Prawo ochrony środowiska ma wejść 12 września br. na Komitet Stały Rady Ministrów. 

Obecnie jest to na etapie, tzw. Komisji Prawniczej, następnym etapem będzie 

potwierdzenie dokumentu przez Stały Komitet Rady Ministrów, następnie Rada 

Ministrów, notyfikacja i skierowanie projektu uchwały do Sejmu. 

Burmistrz uzupełniając odpowiedź na ostatnią interpelację wskazał, że Gmina Więcbork 

podjęła intensywne działania informacyjne skierowane do mieszkańców sprawie możliwości, 

jakie daje Program „Ciepłe Mieszkanie” oraz zasad, na jakich można z niego skorzystać. 

Mieszkańcy byli bardzo mocno zainteresowani Programem, co znalazło odzwierciedlenie, że 

wielu z nich zgłaszało się do Urzędu Miejskiego w sprawie skorzystania z tej formy wsparcia. 

Niepokojące jest natomiast to, że środki w ramach tego Programu pochodzą z Krajowego 

Planu Odbudowy, gdzie jest bardzo krótki termin realizacji. W tym kontekście alarmującym 

jest przeciągający się proces legislacyjny. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych znajdują się na stronie Internetowej 

BIP Gminy Więcbork w zakładce „Interpelacje i zapytania radnych” oraz do wglądu  

w biurze Rady Miejskiej w Więcborku. 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Marek Kuś wniósł dwie interpelacje: 

• W imieniu mieszkańców gminy Więcbork prosił o wydłużenie godzin funkcjonowania 

oddziału przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim od godz. 6:30 

– 15:30 w celu umożliwienia podjęcia pracy zawodowej rodzicom dzieci w wieku 

przedszkolnym /załącznik lista podpisów mieszkańców/. 

• W imieniu mieszkańców gminy Więcbork wniósł o wydłużenie godzin funkcjonowania 

świetlicy w Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim od godz. 6:30 – 15:30, tak, aby 

umożliwić w celu umożliwienia podjęcia pracy zawodowej. Dzieci z młodszych klas nie 

są w stanie samodzielnie przygotować się do szkoły, punktualnie wyjść na autobus oraz 

samodzielnie dotrzeć na przystanek. Nie każdy ma, z kim rano i po południu pozostawić 

dziecko /załącznik lista podpisów mieszkańców/. 

2. Radny Mateusz Łański prosił Burmistrz Więcborka o interwencje w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich w Bydgoszczy w sprawie montażu lustra drogowego na skrzyżowaniu ulic 

Strzeleckiej i Hallera. Na skrzyżowaniu jest już jedno lustro, dzięki, któremu kierowcy 

mogą monitorować auta nadjeżdżające od strony ulicy Wyzwolenia. Drugie lustro dałoby 

możliwość monitorowania aut nadjeżdżających od strony Placu Jana Pawła II, co 

umożliwiłoby włączanie aut do ruchu oraz poprawę bezpieczeństwa w omawianej 

lokalizacji.  
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3. Radny Andrzej Wenda wnioskował o zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie 

Gminy Więcbork funduszy na wykonanie dokumentacji oświetlenia ulicznego  

w miejscowości Lubcza w lokalizacji powstającego osiedla domów jednorodzinnych przy 

drodze wojewódzkiej nr 189.   

4. Radna Beata Lida wskazała na potrzebę wykonania utwardzenia drogi gruntowej na 

terenie wsi Pęperzyn II, usytuowaną wzdłuż Lasów Państwowych, biegnącą od Pęperzyn 

II w kierunku Karolewa. Mieszkańcy posesji, położonych wzdłuż tej drogi, corocznie 

wnioskują o naprawę drogi gminnej, gdyż jej długość /ok. 2 km/ wyklucza jej naprawę 

przez samych mieszkańców. Radna zasugerowała, że skoro droga leży wzdłuż Lasów 

Państwowych i również oni korzystają z tej drogi dojazdowej, można byłoby w ramach 

współpracy sfinalizować ww. zadanie. 

 

Ad.9 Problematykę dotyczącą projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku 

Nadleśnictwa Lutówko o uznanie lasów za ochronne w Planie Urządzenia Lasu na lata 2025-

2034” omówił Nadleśniczy Nadleśnictwa Lutówko p. Jacek Krzyżanowski. 

W roku 2024 kończy się obowiązywanie dotychczasowego Planu Urządzenia Lasu. Przez 

ostatnie 1,5 roku firma zewnętrzna opracowywała nowy Plan, w ramach którego wykonano 

inwentaryzację polegającą na opisie każdego fragmentu lasu i zaplanowaniu na nim zadań, 

które nadleśniczy musi w ciągu dziecięciu lat przeprowadzić. Sprawę lasów ochronnych 

reguluje ustawa o lasach z 1991 roku, która w rozdziale trzecim w trzech artykułach odnosi 

się do przedmiotowej tematyki. Zgonie z art. 15 ustawy, o której mowa powyżej „Za lasy 

szczególnie chronione, zwane dalej „lasami ochronnymi”, mogą być uznane lasy, które: 

1) chronią glebę przed zmywaniem lub wyjałowieniem, powstrzymują usuwanie się ziemi, 

obrywanie się skał lub lawin; 

2) chronią zasoby wód powierzchniowych i podziemnych, regulują stosunki hydrologiczne 

w zlewni oraz na obszarach wododziałów; 

3) ograniczają powstawanie lub rozprzestrzenianie się lotnych piasków; 

4) są trwale uszkodzone na skutek działalności przemysłu; 

5) stanowią drzewostany nasienne lub ostoje zwierząt i stanowiska roślin podlegających 

ochronie gatunkowej; 

6) mają szczególne znaczenie przyrodniczo-naukowe lub dla obronności i bezpieczeństwa 

Państwa; 

7) są położone: 

a) w granicach administracyjnych miast i w odległości do 10 km od granic 

administracyjnych miast liczących ponad 50 tys. mieszkańców, 

b) w strefach ochronnych uzdrowisk i obszarów ochrony uzdrowiskowej w rozumieniu 

ustawy z dnia 28 lipca 2005 r. o lecznictwie uzdrowiskowym, uzdrowiskach i obszarach 

ochrony uzdrowiskowej oraz o gminach uzdrowiskowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 151, 

1688 i1692), 

c) w strefie górnej granicy lasów. 

 

Jeżeli chodzi o gminę Więcbork, podstawową forma ochronności są lasy wodochronne 

położone wokół wszelkich wód, jezior, większych cieków wodnych. Poza tym lasy  

o szczególnych wartościach przyrodniczych, siedliska przyrodnicze, które są priorytetowe dla 

Unii Europejskiej, a sposób postępowania na tych terenach jest regulowany przez Regionalną 

Dyrekcję Ochrony Środowiska i mogą być one całkowicie wyłączone z gospodarki leśnej. 

Trzecia grupa lasów, to lasy położone w strefie ochronnej ptaków. Na terenie gminy 

Więcbork zlokalizowane są dwa gniazda Kani Rudej i zgodnie z ustawą o ochronie przyrody 
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teren wokół nich gospodarka leśna jest wyłączona, jedynie poza okresem ochronnym są 

dopuszczalne w określonym zakresie. Ostatnią grupę stanowią drzewostany nasienne, 

nieprzeznaczone do wyrębu tylko do zbioru nasion, stanowiące najcenniejsze drzewostany: 

bukowe, dębowe, brzozowe, sosnowe. W art. 16 ustawy o lasach napisano, cyt.: „Minister 

właściwy do spraw środowiska, w drodze decyzji, uznaje las za ochronny lub pozbawia go 

tego charakteru, na wniosek Dyrektora Generalnego, zaopiniowany przez radę gminy –  

w odniesieniu do lasów stanowiących własność Skarbu Państwa” – koniec cytatu. 

Procedowana uchwał dotyczy tylko lasów Skarbu Państwa nie dotyczy lasów prywatnych. 

Uzyskane opinie zostaną przesłane do Dyrektora Generalnego, a ten przedkłada Ministrowi 

właściwemu do spraw środowiska do zatwierdzenia Plan Urządzenia Lasu na podstawie, 

którego w latach 2025-20234 będzie realizować określone zadania. Jeżeli chodzi o wysokość 

płaconego podatku leśnego, to uznanie lasu za ochronne nie powoduje zmniejszenia jego 

wysokości. Obniżka podatku występuje jedynie w przypadku rezerwatów przyrody i paków 

narodowych.   

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Nadleśniczy Nadleśnictwa Lutówko po głosowaniu odniósł się do prośby Burmistrza 

Więcborka w sprawie rozwinięcia tematu retencji. Powiedział, że zarówno Nadleśnictwo 

Lutówko, jak i Nadleśnictwo Runowo jest w trakcie opracowania operatu hydrologicznego, 

który ma za zadanie rozpoznanie całej wody na terenie tych dwóch Nadleśnictw i wskazanie 

miejsc, gdzie tą wodę można retencjonować. Prace są dość mocno zaawansowane, chociaż 

wykonawca ma jeszcze ponad rok na wykonanie zadania. Zostały zrobione pierwsze pomiary 

przepływów. Problemem jest to, że teren ten pozbawiony jest jakichkolwiek danych 

dotyczących hydrologii i jest to pierwsze opracowanie, które dotyczyć będzie tego terenu. 

Nadleśnictwo wystąpiło o środki w ramach KPO, miedzy innymi, na założenie urządzenia do 

określania stanu wahań wody gruntowej. Nadleśniczy nawiązał również do kwestii poruszanej 

przez Burmistrza w części, gdzie omawiał działania między sesjami, tj. do sprawy ogrzewania 

w kotłowni stwierdzając, że obecnie trwają dyskusje na temat drewna energetycznego, tzn., 

co będzie drewnem energetycznym. Tak na prawdę nikt nie wie, jakie ostatecznie 

rozstrzygnięcia w tej kwestii nastąpią. W związku z tym, jego zdaniem, nastawianie się teraz 

na palenie drewnem jest ryzykowne, bo okazać się może, że nie będzie po prostu takiej 

możliwości. Kończąc wspomniał jeszcze o drodze do Karolewa, o której wspomniała radna 

Lida w złożonej interpelacji. Podał, że niestety nie jest to teren działania Nadleśnictwa 

Lutówko, którym kieruje. Dotyczy, to bardziej Nadleśnictwa Runowo i w kontakcie z jego 

Nadleśniczym należy ten problem omówić. 
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Przewodnicząca RM zamknęła punkt i ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach.  

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.10 Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny ( 2023/24) 

przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej Gminy Więcbork  

p. Danuta Zawidzka. 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu – do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej w Więcborku oraz stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radna Iwona Bonecka zauważyła, że przedstawiony materiał jest bardzo ciekawy. 

Powiedziała, że radni w roku bieżącym odwiedzali poszczególne placówki oświatowe  

i właściwie wiedzą, jaka jest sytuacja, ale patrząc na przedłożone tabele znów pojawiają się 

refleksje. Przeliczając liczebność uczniów na oddział ogólnie w gminie, wychodzi 14,6 

ucznia. Ta średnia nie może wyjść inna skoro są szkoły, gdzie w oddziale jest tych uczniów  

6-7, a są też takie, gdzie tych uczniów jest zaledwie dwoje. Z jednej strony, to bardzo dobrze 

świadczy o Gminie, że tak dba o edukację i wspiera szkoły, ale z drugiej strony z racji 

doświadczenia, przyjmuje, że trudno się uczy w tak mało liczebnych klasach. Niemniej 

patrząc na efekty nauczania, na co wskazują wyniki egzaminu ósmoklasisty, są bardzo dobre. 

Trudno, jednak, żeby takie nie były skoro nauczanie ma charakter niemalże indywidualny. 

Dyrektor BOOS sprostowała, że często w tych szkołach, gdzie są tak niewielkie liczebności, 

w oddziałach są klasy łączone.  

Radna Bonecka przyznała, że wie, że tak się dzieje, ale jeżeli chodzi o liczebność zawsze 

jest to dla niej jakiś sygnał ostrzegawczy, chociaż osobiście nie ma nic przeciwko szkołom 

wiejskim. Jednakże jest to dla niej sytuacja nienormalna, żeby klasa liczyła trzech, czy 

sześcioro uczniów. Radna mówiła też, że to, co przykuło jej uwagę, a jednocześnie bardzo 

dobrze świadczy o Gminie i jej opiekuńczym i wspierającym stosunku do Oświaty jest fakt 

kolosalnych środków – przeszło 3.600.000, 00 zł, jakie przeznacza na dzieci ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi, w tym dzieci z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego. 

Za tym idą 24 etaty i specjaliści: pedagog, pedagog specjalny, psycholog specjalny. Wszystko 

to nie mieści jej się w głowie wiedząc, że w miecie funkcjonuje szkoła specjalna. Wie też, że 

decyzja o umieszczeniu dziecka w takiej placówce jest indywidualną decyzją rodzica. 

Dyrektor BOOS powiedziała, że jeżeli orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego 

wskazuje, że najbardziej optymalnym wykształceniem jest kształcenie a) ogólnodostępnej; b) 

ogólnodostępnej z oddziałami integracyjnymi; c) integracyjnej; d) specjalnej; rodzic ma 

prawo wyboru, a szkoła nie ma prawa odmówić przyjęcia, takiego dziecka. Dyrektor dodała, 

że w jednej z gminnych placówek oświatowych w ubiegłym roku było 22 uczniów  

z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego. Zatem, w jej ocenie, która ze szkół jest 

bardziej integracyjną szkołą? 

Szkoła w Jastrzębcu przestała być rozumie, taką Szkołą, bo ma tylko sześcioro uczniów? – 

stwierdziła radna Bonecka.  

Nie. W Szkole Podstawowej w Jastrzębcu sześcioro uczniów było w oddziałach 

integracyjnych, bo nie każdy oddział, tej Szkoły jest oddziałem integracyjnym. Natomiast 
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łącznie w tej Placówce było dziesięcioro uczniów o potrzebie kształcenia specjalnego – 

wyjaśniła Dyrektor BOOS.  

Radna Bonecka kontynuując zapytała, czy nie ma możliwości wpłynięcia na decyzję rodzica 

i przekonania go do zmiany decyzji, a tym samym zmniejszyć koszty. 

Dyrektor BOOS zapewniła, że zawsze na względzie jest dobro dziecka i jeżeli jest to 

orzeczenie wskazujące na to, że nie do końca dziecko odnajdzie się w dużej szkole, sugeruje 

się rodzicowi wybór mniejszej placówki i niekoniecznie ma tu na myśli Szkołę w Jastrzębcu, 

biorąc pod uwagę to, że nie zawsze do oddziału może dojść kolejny uczeń, z uwagi na to, że 

dzieci, które już są w danym oddziale absorbują już tak wiele uwagi, że sugerowana jest inna 

szkoła z równie małymi oddziałami. 

Radna Bonecka chciała też wiedzieć, czy Kuratorium Oświaty monitoruje realizację 

programów naprawczych. 

Dyrektor BOOS potwierdziła, że oczywiście tak. Wspólnie z dyrektorami ten temat jest 

weryfikowany. Po stornie organu prowadzącego jest uzgodnienie jedynie harmonogramu 

programu naprawczego i zaopiniowanie tego programu przez radę rodziców. Niemniej, 

jednak Kurator Oświaty weryfikuje i jest w kontakcie z dyrektorami szkół. Placówki, które 

były objęte programem naprawczym opracowywały sprawozdania i te tematy były omawiane 

z każdym z dyrektorów zgodnie z kompetencją w zakresie nadzoru pedagogicznego. 

Radny Tomasz Bykowski w kontekście dyskusji dotyczącej potrzeb kształcenia specjalnego 

i potrzebie integracji dzieci z problemami edukacyjnymi, podkreślił szczególną role 

nauczycieli wspomagających i pomocy pedagogicznych, które są zatrudnianie, chyba we 

wszystkich placówkach. W procesie tej integracji i tworzenia faktu, że nauczyciel może  

w spokojnym rytmie pracować, przekazywać istotne z punktu widzenia dydaktyki  

i wychowania treści. Rady prosił o informację, ilu nauczycieli wspomagających jest 

zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy Więcbork.    

Dyrektor BOOS podała, że w ubiegłym roku takich nauczycieli wspomagających było 

zatrudnionych w wymiarze dwóch etatów, natomiast pomocy nauczycieli w wymiarze 24 

etatów, tj. 27 osób, ale nie każda była zatrudniona w pełnym wymiarze godzin.  

Radna Dorota Wnuk wchodząc w dyskusję z radną Bonecką stwierdziła, że liczebność w 

oddziałach jest coraz niższa i ta tendencja się pewnie utrzyma. Osobiście cieszy, ją fakt, że 

Gmina Więcbork tak dba o placówki oświatowe i nie podejmuje decyzji o zwiększaniu 

liczebności oddziałów. Natomiast, to, że jest potrzeba zatrudniania coraz większej ilości 

pedagogów i psychologów świadczy o tym, że to, co było jeszcze kilka lat temu, tj., że klasy 

mogły być bardzo liczne, nie będzie się sprawdzało, ponieważ jest coraz więcej różnego 

rodzaju problemów. 

Radny Jacek Kabattek w tym samym temacie mówił, że nie tylko małe wiejskie szkoły 

mają problem z liczebnością. Podał przykład Szkoły w Więcborku, gdzie nie ma w ogóle 

klasy ósmej. 

Dyrektor BOOS sprostowała, że brak tego oddziału wynikał z okresu przejściowego  

w związku z nową strukturą organizacyjną szkół. 

Radny Kabattek wskazał, że istotną rzeczą jest transport - dowóz dzieci. Sam dojeżdżał do 

szkoły i wychodził z domu o godz. 7:00, a wracał po godz. 16:00. Według radnego nie jest, to 

dobre rozwiązanie dla małych dzieci. Na pewno nie jest to dobre rozwianie, aby wozić dzieci  
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z jednego końca gminy na drugi. Jego zdaniem szkoły takie, jak w Zakrzewku, Jastrzębcu, 

Runowie, powinny istnieć, nawet, jeżeli do nich się dokłada. Wyniki nauczania w tych 

placówkach nie są gorsze, a niekiedy nawet wyższe niż w większych placówkach. Przy okazji 

wspomniał, że w Szkole Podstawowej w Zakrzewku brak jest odpowiedniej sali 

gimnastycznej, na której nauczyciel mógłby realizować według programu zajęcia 

wychowania fizycznego. Z tego, co wie rodzice złożyli w tej sprawie Petycję. Niemniej w tej 

Szkole są dzieci, uczą się tam i oby było tak dalej.  

Radna Sylwia Świerczewska – Łaznowska zauważyła, że w kwestii potrzeb specjalnych 

dzieci, funkcjonują placówki, które są do tego przygotowane i mają zatrudnionych 

odpowiednich specjalistów: psychologów, oligofrenopedagogów, tak, jak, np. Szkoła 

Podstawowa w Jastrzębcu, dlatego dobrze byłoby, gdyby te dzieci uczęszczały do tych 

dedykowanych placówek, gdzie jest pełna specjalizacja i szkołą jest przygotowana do 

kształcenia i wychowywania dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Klasy  

w szkołach wiejskich są rzeczywiście są mało liczne i jest obawa, co będzie później. Jednakże 

przyłącza się do głosów, że dobrze, że te mniejsze placówki wiejskie funkcjonują, a dzieci 

mogą edukować się blisko swojego miejsca zamieszkania, choć zapewne przyjdzie czas, 

kiedy pojawi się trudny wybór, jak ma to wyglądać dalej. 

Przewodnicząca RM zgodziła się z przedmówcami, co do tego, że te szkoły są potrzebne, ale 

w tym kontekście należy odpowiedzieć sobie na pytanie, do jakiego momentu Gmina 

Więcbork będzie wstanie finansowo jeszcze dokładać do oświaty coraz więcej pieniędzy i do 

jakiej ilości uczniów można sobie na to pozwolić. Jeżeli dziś słyszymy, że w Pęperzynie  

w klasie pierwszej jest troje uczniów, to wątpliwości pojawiają się same. W klasach I-III nie 

łączy się oddziałów na lekcjach, więc w takim składzie odbywa się lekcja i nauczyciel 

zatrudniony jest w pełnym wymiarze. Na pewno pojawi się moment na podejmowanie 

rozmów i decyzji, bo problem przewija się od kilku lat.   

Radna Beata Lida powiedziała, że z wieloma głosami w tej dyskusji się zgadza, aczkolwiek 

przytoczyła przykład dziecka z placówki opiekuńczo – wychowawczej, które bardzo 

niechętnie uczęszczało do Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” w Więcborku i nie 

potrafiło się tam odnaleźć. Natomiast przeniesienie go do Szkoły z Oddziałami 

Integracyjnymi w Jastrzębcu całkowicie ta sytuację zmieniło. Według radnej każdy rodzaj 

szkoły misi istnieć, bo tyle ile szkół tyle różnych dzieci.  

Ad.11 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez kierowników jednostek gminnych przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

 

INFORMACJA 

o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 

Na podstawie art. 24h ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym Burmistrz Więcborka 

przedkłada Radzie Miejskiej informację o:  

1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie; 

2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz  

z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia; 

3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. 
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Burmistrz Więcborka działając na podstawie art. 24 h ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465 z późn. zm.) dokonał analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych, złożonych przez Zastępcę Burmistrza/Sekretarza 

Gminy, Skarbnika Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych, osoby wydające decyzje 

administracyjne w imieniu Burmistrza.  

       Analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych dokonano poprzez 

porównanie ich treści oraz załączonej kopii zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w 

roku podatkowym 2023 według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku z treścią oświadczeń 

majątkowych złożonych na dzień 31 grudnia 2023 roku.  

 

Oświadczenia majątkowe wraz z kopią PIT złożyły następujące osoby  

1. Bąk Michał, 

2. Dropinska Małgorzata, 

3. Fabia – Stryszyk Daria Magdalena, 

4. Fifielski Tomasz, 

5. Kiestrzyn Beata Bożena, 

6. Kruk Alina, 

7. Kubiak Adam Stanisław, 

8. Łańska Wioleta, 

9. Masztakowski Jacek, 

10. Minster Urszula Irena, 

11. Panknin Gabriela, 

12. Piekałkiewicz – Geruzel Ludmiła, 

13. Półgesek Hanna Genowefa, 

14. Siekierka Tomasz, 

15.  Sobecka – Gruszczyńska Ilona Helena, 

16. Soja – Tońska Joanna, 

17. Szmaglińska Izabela, 

18. Tarka Iwona Maria, 

19. Trzósło Sylwester, 

20. Tusznio Krystyna, 

21. Zawidzka Danuta Ewa. 

 

Informacja o osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po 

terminie 

Wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego dokonały tego w 

ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia 2024 r., według stanu na dzień 31 grudnia 2023 

roku. 

Nieprawidłowości stwierdzone w złożonych oświadczeniach majątkowych  

W złożonych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości.  

Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Sępólnie Kraj. Nr 0423-SKA.4006.400.2024.2  

z dnia 18 października 2024 r. 

 



18 
 

Ad.12 Informację o analizie danych zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych 

Rady Miejskiej przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna 

Łańska. 

 

Zgodnie z art. 24h ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku  (t.j. Dz. 

U. z. 2024r. poz.1465)  radny i wójt składają pierwsze oświadczenie majątkowe w terminie 30 

dni od dnia złożenia ślubowania, kolejne oświadczenia majątkowe są składane przez radnego 

i wójta co roku do dnia 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego, 

oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. 

 

Radni w składzie: Jan Antczak, Iwona Bonecka, Marian Chęś, Jacek Kabattek, Beata Kopta, 

Natasza Ksobiak, Beata Lida, Mateusz Łański, Brygida Migawa, Stanisław Piłka, Henryk 

Szwochert, Andrzej Wenda i Dorota Wnuk, złożyli Przewodniczącej Rady Miejskiej  

w Więcborku oświadczenia majątkowe w 2 egzemplarzach: 

• Według stanu na dzień 29 lutego 2024 r., tj. na dwa miesiące przed końcem kadencji Rady 

Miejskiej w Więcborku 2018-2024 

• Do 30 kwietnia 2024r. za rok 2023 wraz z kserokopią zeznania podatkowego za ten rok. 

 

Radni w składzie: Jan Antczak, Iwona Bonecka, Tomasz Bykowski, Jacek Kabattek, Beata 

Kopta, Marek Kuś, Natasza Ksobiak, Beata Lida, Mateusz Łański, Brygida Migawa, 

Krzysztof Sławek, Sylwia Świerczewska Łaznowska, Andrzej Wenda, Dorota Wnuk złożyli 

oświadczenia majątkowe w związku z objęciem mandatu radnego Rady Miejskiej  

w Więcborku kadencji 2024-2029, tj.  w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. 

 

Powyższe oświadczenia złożone zostały w ustawowym terminie i po analizie polegającej na 

porównaniu ich treści z załączonymi kserokopiami zeznań podatkowych PIT przesłane do 

właściwego miejscowo Urzędu Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim. W przypadkach 5 

radnych dokonano sprostowań do oświadczeń majątkowych. 

Zgodnie z pismem 0423-SKA.4006.400.2024.2 z dnia 18.10.2024r. Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Sępólnie Krajeńskim w złożonych oświadczeniach nie stwierdzono 

nieprawidłowości.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku złożyła swoje oświadczenia majątkowe  

w oznaczonym terminie przedkładając je Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu. 

 

Zgodnie z Informacją z dnia 17.10.2024r., ZBII.III.414.958,655,117.2024  

i ZBII.III.414685,369,58.2024 Wojewody Kujawsko-Pomorskiego oraz pismem 0423-

SKA.4006.400.2024.2 z dnia 18.10.2024r. Naczelnika Urzędu Skarbowego w Sępólnie 

Krajeńskim, w oświadczeniach majątkowym złożonym przez Przewodniczącą Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Annę Łańską, nie stwierdzono nieprawidłowości.  
 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na pokrycie części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przedstawił Kierownik 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 

 



19 
 

 

Zgodnie z art. 6r. ust. 2da pkt 1 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach w przypadku, gdy środki z opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi, w tym kosztów, o których mowa w ust. 2-2C, 

konieczne jest podjęcie uchwały o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi, z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

Znaczący wzrost ilości odpadów komunalnych zmieszanych, wielkogabarytowych oraz szkła 

przekroczył założenia wynikające z wcześniejszych analiz. Przyczyną może być zwiększona 

konsumpcja dóbr, jak również zmiany w nawykach mieszkańców, które doprowadziły do 

powstania większej ilości odpadów tych frakcji. Pokłosiem powyższego jest m.in. 

konieczność zwiększenia limitów w zawartych umowach na zagospodarowanie i odbiór tych 

odpadów, co generuje dodatkowe koszty. Dodatkowo, przekroczenie limitu zawartego  

w umowie z Międzygminnym Kompleksem Unieszkodliwiania Odpadów ProNatura Spółka  

z o. o., do którego gmina przekazywała odpady zmieszane oraz brak zgody ww. 

przedsiębiorcy na zawarcie aneksu do przedmiotowej umowy spowodował, iż niezbędne jest 

przeprowadzenie nowego zapytania ofertowego. Wiąże się to nie tylko z dodatkowymi 

kosztami, ale również z ryzykiem wzrostu cen w nowym zapytaniu ofertowym.  

Wzrost ilości odpadów komunalnych wytworzonych przez mieszkańców gminy jest 

bezpośrednią przyczyną, która przełożyła się na konieczność zwiększenia nakładu środków, 

aby zapewnić ciągłość świadczenia usług na odpowiednim poziomie oraz spełniać obowiązki, 

do których obliguje ustawodawca. 

Corocznie, po analizie kosztów, jakie w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych Gmina Więcbork poniosła w danym roku oraz wynikach przeprowadzonego 

przetargu, Burmistrz występuje do Rady Miejskiej z propozycją zatwierdzenia stawki opłaty. 

W ubiegłym roku było, to 31, 00 zł. W ubiegłym roku ogłoszono przetarg na odbiór każdej 

frakcji osobno, gdyż zakładano, że ofertę może złożyć więcej firm. Zakładano, ze firmy, które 

zajmują się zagospodarowaniem danych odpadów składają ją bezpośrednio, a nie za 

pośrednictwem jednej firmy, która może naliczyć marżę za prowadzenie tego zadania. 

Wpłynęło kilka ofert i wybrano te najlepsze – najkorzystniejsze. Po raz pierwszy ofertę 

złożyła wówczas Firma „Pro-Natura” z Bydgoszczy, która prowadzi spalarnie odpadów  

i zaproponowała bardzo korzystną cenę 403, 00 zł za przyjęcie tony. Po dziewięciu 

miesiącach zauważono, że z każdym miesiącem ilość odpadów jest coraz większa, w 

związku, z czym wystąpiono z zapytaniem do Firmy „Pro-Natura” o możliwość podpisania 

aneksu uwzględniającego większa ilość odbioru odpadów /200 ton więcej przewidzianych 

odpadów/. Niestety Firma z uwagi na inne wiążące ją zobowiązania, stan ilości odpadów  

w magazynach i określone moce przerobowe, odmówiła podpisania takiego aneksu. Taki 

obrót sprawy wymusił konieczność przeprowadzenia zapytania ofertowego w celu wyłonienia 

instalacji, która zagospodaruje odpady z terenu gminy Więcbork. Chodzi tu o instalacje  

w Tucholi, Złotowie oraz „Remondis” w Bydgoszczy. Na dziś po rozpoznaniu cenowym, 

kwota wynosi pomiędzy 600, 00 – 700, 00 zł netto za tonę odpadów. Na odbiór tych 

nadmiarowych 200 ton odpadów potrzeba w granicach 130.000, 00 zł. Kolejna większa ilość 

odpadów niż planowana, to odpad wielkogabarytowy. W roku 2023 było 125 ton tego 

odpadu, na rok 2024 zaplanowano 135 ton, natomiast dwie zbiórki tego odpadu oraz, to, co 

mieszkańcy przywożą na bieżąco na PSZOK w Dalkowie skutkowało podpisaniem aneksu na 

165 ton i w efekcie wygenerowało dodatkowych 32.000, 00 zł niezbędnych do realizacji 

zadania. Problem ujawił się również w przypadku popiołu. Rozmawiano z instalacją  

w Bladowie, która, jako jedyna była zainteresowana jego odbiorem. Do poprzedniego roku 
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popiół był badany, spełniał normy i mógł być frakcją nadająca się do przykrycia odpadów  

w Bladowie i wówczas był on o połowę tańszy. W roku ubiegłym Bladowo nie złożyło takiej 

oferty. Popiół niebadany w innym kodzie już był droższy nie 350,00 zł, a 700,00 zł.  

W przetargu ubiegłorocznym założono połowę przetargu w dobrej cenie – tańszej, połowę  

w droższej. Niestety oferta wpłynęła jedynie na ten droższy popiół, na 210 ton. Tu też trzeba 

było sporządzić aneks, aby móc odbierać popiół do końca roku – koszt 48.000, 00 zł. Ponadto 

odnotowano więcej odpadu szklanego i założono 65 ton szkła więcej z terenu gminy 

Więcbork – koszt w granicach 15.000, 00 zł. Czynnik zwiększonej ilości odpadów 

spowodował to, ze budżet założonej opłaty śmieciowej  31,00 zł od mieszkańca miesięcznie 

okazał się niewystarczający dla zrealizowania przedmiotowego zadania do końca br. Stad też 

decyzja Burmistrza Więcborka o wystąpienie do Rady Miejskiej o zwiększenie ze środków 

własnych o 150.000, 00 zł budżetu na ww. cel i zrealizowanie zadania zgodnie z zapisami 

ustawy. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Tomasz Bykowski stwierdził, że w tym roku trywialnie rzecz ujmując „jest już 

pozamiatane”, ale prognozy na przyszły rok mogą być bardziej optymistyczne z uwagi na 

wejście w życie ustawy, która zakłada konieczność wprowadzenia systemu kaucyjnego dla 

butelek z tworzyw sztucznych i szklanych. Ma to zacząć obowiązywać od 1 stycznia 2025 r.  

i pewnie w znacznym stopniu ograniczy ilość śmieci, za które trzeba będzie zapłacić. System 

ten ma zostać Obowiązkowo wprowadzony w sklepach o powierzchni powyżej 200m²,  

a takich mamy kilka w naszym mieście, i część mieszkańców będzie wolała te surowce 

zwrócić. Takie rozwiązanie zmniejszy być może obciążenie budżetu przeznaczonego na ten 

cel. 

Przewodnicząca RM ad vocem wypowiedzi przedmówcy wskazała, że być może sklepy 

będą zobowiązane, żeby takie automaty wprowadzić, pytanie tylko, czy nasze społeczeństwo, 

które jest wygodne, będzie chciało z tej opcji skorzystać. Uważała również, że do kwestii 

stawki opłaty za zagospodarowanie odpadów komunalnych na rok 2025, należy podejść 

bardzo ostrożnie, tj. mieć na względzie, że wpierw trzeba sprawdzić, jak system 

kaucjonowania będzie funkcjonował. Jeżeli uwzględnimy w wysokości opłaty wprowadzenie 

tego kaucjonowania, może się okazać, że znów wzrosną opłaty oraz ilość śmieci i sytuacja  

z koniecznością dołożenia środków z budżetu Gminy może się powtórzyć. Zdaniem radnej 

należy podejść do tego zgodnie z zapisami ustawy i ustalić stawkę na takim poziomie, aby ten 

dział się bilansował, tj. opłata pokrywała wydatki.  

Kierownik Referatu UM w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Bykowskiego powiedział, 

że przygotowując się do przetargu na zagospodarowanie odpadów komunalnych na 2025 r., 

odbył kilka spotkań z firmami, które odbierają różne frakcje odpadów i, między innymi, 

spotkał się z przedstawicielem firmy, która odbiera szkło. Według jego informacji 

kaucjonowanie miało funkcjonować od 1 stycznia 2025 r., ale np. urządzenia, które miały 

przyjmować plastikowe butelki muszą zostać w 100% wymienione, gdyż w między czasie do 

plastikowych butelek zostały przytwierdzone korki, a istniejące urządzenia nie potrafią tego 

przyjąć w tej formie. Zatem nie można zakładać, że ten system zadziała od razu, tym bardziej, 

że o kaucjonowaniu słyszeliśmy już w ubiegłym roku, ale cała procedura wokół tego mocno 

się przeciąga w czasie. 
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Przewodnicząca RM zamknęła dyskusje i zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad. 14-15 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Dokonuje się zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w rozdziale 

40001 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach w zakresie 

niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw. Gmina otrzymała środki na 

wypłatę wyrównania dla przedsiębiorstw energetycznych w kwocie 275.400,00 zł. Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 40001 §4430, §4010, §4110, §4120 i §4710. 

2. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 60016 o kwotę 1.090,00 zł w związku  

z odszkodowaniem od Ubezpieczyciela za szkodę w wiacie przystankowej na ul. Dworcowej 

w Więcborku (stłuczenie szyby). Środki z odszkodowania przeznacza się na likwidację 

szkody tj. rozdział 60016 §4270. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0590 o kwotę 3.000,00 zł  

w związku z wpływem z ORLEN Upstream Sp. z o.o. w Warszawie opłaty koncesyjnej. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 80103 §2700 o kwotę 1.920,00 zł w 

związku z wpływem środków z Krajowego Funduszu Szkoleniowego stanowiących 

dofinansowanie wydatków związanych z dokształcaniem pracowników oświaty. Po stronie 

wydatków zmiany ujęte zostały w § 4300. 

5. Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków zadaniu inwestycyjnym pn.: „Remont 

dachu budynku przy ul. Pocztowej 35 w Więcborku”. Zmianie ulega nazwa, która otrzymuje 

brzmienie: „Remont budynku przy ul. Pocztowej 35 w Więcborku” Zmianie uległ także 

zakres planowanych do wykonania prac budowlanych co wymusza uwzględnienie dłuższego 

czasu na jego realizację. Planuje się zakończenie przedsięwzięcia w 2025 r. Stąd korekta 

planu dochodów i wydatków majątkowych w rozdziale 92120 w br. Zadanie uzyskało 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych  

i kwota 343.000,00 zł (kwota zmniejszenia dochodów i wydatków) to kwota z promesy 

wstępnej. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 
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• 71095 §0830 o kwotę 6.000,00 zł (wpływ z usługi rezerwacji miejsca na targowisku 

miejskim w Więcborku), 

 

• 75085§0970 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 

• 75616 §0500 o kwotę 30.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 

• 75618 §0410 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 

 

• 75814 §0920 o kwotę 66.000,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku bieżącym placówek oświatowych), Powodem zmian jest wykonanie w/w 

dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty 

dotychczasowego planu finansowego. Natomiast w przypadku wpływów z tytułu odsetek 

bankowych plan uwzględnia dodatkowo przewidywane wykonanie na koniec 

października br. 

7. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg w Gminie (kruszywo, gruz), 

 

• w §4270 zwiększa się plan o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na remont przepustów 

drogowych w Dalkowie, Wituni, Śmiłowie oraz Czarmuniu, 

 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 20.000,00 zł celem zakupu usług załadunku  

i transportu materiałów drogowych, 

 

• w § 6050 zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 43.000,00 zł w zadaniu 

pn.: „Budowa i remont dróg wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną na terenie miasta 

i gminy Więcbork – II etap” w związku z koniecznością przełożenia 80 m zdrenowanego 

rowu melioracyjnego w ciągu ul. Potulickich w Więcborku wraz ze studnią rewizyjną. 

8. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż pieca c.o. na 

pellet o mocy 8 kW w części mieszkalnej budynku Szkoły Podstawowej im. Ziemi 

Krajeńskiej w Sypniewie”. Wartość zadania to 14.500,00 zł. Na ten cel przeznacza się środki 

z budżetu szkoły z rozdziału 80101 §4210 

9. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90001 §6050 w 

zadaniu pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Potulickich, Zamkowej 

i Biskupa A. Zebrzydowskiego w Więcborku” o kwotę 89.000,00 zł w związku z 

zakończeniem zadania i uzyskaniem niższej niż zakładano ceny. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90002 §4300 o kwotę 150.000,00 zł 

na pokrycie części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 90015 §6050 w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork” o kwotę 8.000,00 zł. Środki te 

stanowią uzupełnienie dotychczasowego planu na sfinansowanie budowy lampy na ul. K. 

Mazowieckiego w Więcborku. 

12. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 92109 §6050 pn.: 

„Zakup i montaż klimatyzacji w budynku świetlicy wiejskiej w Jastrzębcu” Wartość 

zabezpieczonych środków w br. to 2.500,00 zł. Kontynuacja zadania nastąpi w 2025 r. 
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13. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 92109 §6050 w 

zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej w Zakrzewskiej Osadzie” o kwotę 

54.000,00 zł. Zmiany podyktowane są potrzebą zwiększenia zakresu przebudowy oraz 

rozbudowy budynku i wykonania w pierwszej kolejności kompleksowej dokumentacji 

technicznej tego zadania. 

14. Dokonuje się zmian w planach finansowych funduszy sołeckich następujących sołectw: 

 

• w Sołectwie Suchorączek na mocy uchwały nr 1/2024 zebrania wiejskiego z dnia 

19.09.2024 r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 60016 §4210 (-12.800,75 zł – 

materiały do bieżącego utrzymania dróg) i w rozdziale 92195 §4300 (-2.000,00 zł – 

organizacja imprezy integracyjnej) w związku z przekazaniem tych środków odpowiednio 

na wykonanie dokumentacji w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa dróg wewnętrznych 

w Suchorączku” oraz na zakup materiałów do remontu sali w świetlicy. 

• w Sołectwie Śmiłowo na mocy uchwały nr 2/2024 zebrania wiejskiego z dnia 20.09.2024 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-1.000,00 zł – 

niewykorzystane środki na organizację Dnia Dziecka) oraz zmianie uległo przeznaczenie 

środków zabezpieczonych w rozdziale 92109 §4210 (zakup mebli do świetlicy). Zgodnie 

z uchwałą środki te oraz niewykorzystana kwota 1.000,00 zł przeznaczona zostanie na 

zakup materiałów remontowo-budowlanych do łazienki i malowania świetlicy. Łącznie 

6.000,00 zł. 

• w Sołectwie Sypniewo na mocy uchwały nr 3/2024 zebrania wiejskiego z dnia 27.09.2024 

r. dokonuje się zmniejszenia planu w rozdziale 92195 §4210 (-1.468,40 zł. – organizacja 

spotkania integracyjnego). Niewykorzystane środki zgodnie z uchwałą mają zostać 

przeznaczone na zakup usług koparko-ładowarką przy remoncie miejsca postojowego 

(60016 §4300). 

15. Dokonuje się aktualizacji danych w załączniku „Dochody i wydatki związane z realizacją 

zadań wykonywanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego w 2024 r.” oraz w załączniku „Zestawienie planowanych kwot dotacji 

udzielanych z budżetu gminy w 2024 r.” aby były zgodne z przyjętym planem dochodów i 

wydatków budżetowych. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
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Potrzeba wywołania tej uchwały wynika po części z tego, co zostało uchwalone powyżej, tj. 

remontu budynku przy ulicy Pocztowej w Więcborku oraz zakupu i montażu klimatyzacji  

 w świetlicy w Jastrzębcu. Oprócz wprowadzenia tych dwóch nowych przedsięwzięć do 

realizacji do WPF wprowadza się zwiększony limit wydatków na zdanie, którego realizacja 

zostanie rozpoczęta już w roku bieżącym, a mianowicie rozbudowę i przebudowę istniejącego 

budynku Przedszkola Gminnego w związku z utworzeniem Klubu Dziecięcego Nr 2  

w Więcborku. Aktualnie trwa procedura przetargowa mająca na celu wyłonienie wykonawcy 

zadania. Najtańsza oferta złożona na wykonanie zadania, przewyższa założony plan 

finansowy. Brakująca kwota została oszacowana w wysokości 330.000, 00 zł. w związku  

z tym limit wydatków na 2025 r. proponuje się podnieść do kwoty 2.510.000, 00 zł. 

tradycyjnie aktualizacji ulegają kwoty dochodów i wydatków w WPF łącznie w latach 2024-

2025 w związku z dokonanymi zmianami w budżecie, jakie miały miejsce od ostatniej 

aktualizacji WPF , a także prowadzeniem nowych przedsięwzięć wieloletnich do realizacji  

i uwzględnieniu źródeł ich finansowania.    

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Więcbork oraz ustalenia zasad i warunków ich 

korzystania przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM  

w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

Do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynął wniosek Dyrektor Zespołu Szkół Centrum 

Kształcenia Rolniczego w Sypniewie w sprawie ustanowienia przystanku w miejscowości 

Zgniłka na skrzyżowaniu z droga powiatową na działce nr 9. Żeby można było korzystać  

z przystanku, koniecznym było wywołanie uchwały w tej sprawie. Pozytywna decyzja  

radnych w sprawie, umożliwi Dyrektorowi Szkoły w Sypniewie złożenie wniosku  

o podpisanie umowy na korzystanie z przystanku. Umowa umożliwi młodzieży komunikację 

pomiędzy miejscem zamieszkania, a szkołą i odwrotnie.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii – Opinia Komisji Połączonych 

Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy utworzenie przystanku spowoduje konieczność montażu 

przez Gminę Więcbork wiat przystankowych. 



25 
 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że zadaniem Gminy Więcbork jest właściwe 

oznakowanie miejsc przystankowych. Jeżeli zajdzie potrzebna postawienia wiaty 

przystankowej, sołtys może wystąpić z takim wnioskiem. Takie wiaty, jedną do dwóch 

rocznie, Gmina stawia.   

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2024-2029  

Ad.17 Wolne wnioski i informacje. 

Burmistrz Więcborka, zabierając głos w tej części obrad, zaprosił wszystkich obecnych oraz 

mieszkańców gminy Więcbork do udziału w Gminnych Obchodach Narodowego Święta 

Niepodległości. Wzorem lat ubiegłych o godz. 10:15 w punkcie zbiorczym, tj. na placu przy 

Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku spotkają poczty sztandarowe i zaproszeni goście. 

Następnie o godz. 10:20 rozpocznie się uroczysty przemarsz na Plac Jana Pawła II, gdzie pod 

Pomnikiem „Orła Białego” złożone zostaną kwiaty. Zwieńczeniem uroczystości, będzie 

uroczysta msza św. w intencji Ojczyzny o godz. 11:00 w Kościele Parafialnym  

w Więcborku. Natomiast o godz. 18:00 w sali widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku odbędzie się Koncert, pt.: „Więcbork Śpiewa dla Niepodległej” – 

„Lubię wracać tam gdzie byłem już” pamięci Zbigniewa Wodeckiego. Darmowe bilety na 

koncert można odbierać w biurze Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Radna Beata Lida natomiast złożyła w imieniu mieszkańców wsi Pęperzyn serdeczne 

podziękowania Dyrektorowi Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim p. Edwinowi Eckert 

za sprawne zamontowanie barierek na skrzyżowaniu w centrum wsi Pęperzyn przy kościele. 

Podkreśliła fakt, że Dyrektor zawsze wychodzi naprzeciw uzasadnionym potrzebom 

mieszkańców.  

Na tym obrady zakończono.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siódmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


